
 

 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 4 (ad L 192) som Folketin-
gets Kommunaludvalg har stillet til Indenrigs- og 
Sundhedsministeren den 19. april 2006 
 

Spørgsmål:  

Der ønskes en uddybning af hver af de begrundelser, der for 10 år siden 

medførte, at et udvalg ikke anbefalede en inddragelse af energiafgifter i 

udligningsordningen for moms og en vurdering heraf med udgangspunkt i 

forholdene i 2006. 

 

Svar:  

I 1995 undersøgte et tværministerielt udvalg energiafgifternes betydning for 

kommunal udlicitering.  

 

Udvalget konkluderede, at det konkurrencemæssige problem vedr. energi-

afgifter var begrænset til få særligt energiintensive kommunale produktio-

ner, og at problemet reelt kunne afgrænses til kommunale vaskerier. 

 

Udvalget kunne ikke anbefale en inddragelse af kommunernes energiafgif-

ter i momsudligningsordningen med henvisning til problemets begrænsede 

karakter samt ikke ubetydelige øgede administrative konsekvenser.  

 

Problemets omfang vurderes i 2006 fortsat at være begrænset. Udover 

kommunale vaskerier er der i høringssvarene peget på, at problemstillingen 

tillige gør sig gældende for kommunale gartnerier. Der er imidlertid ingen 

talmæssig dokumentation for problemets omfang.    

 

Der vurderes fortsat at være ikke ubetydelige administrative konsekvenser 

forbundet med at inddrage energiafgifter i momsrefusionsordningen.  

 

For det første vil der være tale om en ny ordning, idet kommuner og regio-

ner vil skulle foretage manuelle opdelinger af de udgifter til energiafgifter, 

der skal anmeldes til refusion. Det eksisterende system hviler i høj grad på 

automatiske indberetninger af momsudgifter beregnet på baggrund af fast-

lagte procentsatser. For det andet, vil indarbejdelse af energiafgifterne for-

mentlig indebære justeringer i de kommunale og regionale budget- og regn-

skabssystemer.  
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